
Dagsorden til Bestyrelsesmøde 

Deltagere: Mette Kølbæk Pedersen, Emil Rønnow afbud, 
Jonna Flensborg Nielsen), Jan Pan Nees (trådt ud), Jesper 
Albæk Byrialsen, Brian Nørgaard Albertsen, Lise Pugdahl-
Vilhelmsen Afbud, Rikke Brejning Stilling, Anders Pyndt, 
Knud Pedersen og Mette Kloppenborg 

Dato og tid: 04.03.2024 kl. 17.00 – 20:00  
Sted: Børnehuset Stjernen 
Mødeleder: Brian 
Referent: Anders 

 

 Emne  Pun
kt 
typ
e1 

Tid og 
ansvarlig 

Indstilling Referat 

1. 1  Velkomst og godkendelse 
af referat fra sidst.  
 
Rikke træder ind i 
bestyrelsen, da Jan er 
trådt ud. 

B   Godkendt 

2.  Nyt fra Huset O Anders 

Knud 

Mette 

 
 

 

Nyt fra Anders 
Barnets lov/tidlig indsats 
Vi har fået en familiebehandler og en ny 
socialrådgiver tilknyttet institutionen. Her kan 
forældre søge åben anonym rådgivning. Ved brug 
for hjælp kan der hurtigt oprettes en sag. 
Carsten og Bente vil hovedsageligt være at finde på 
Stjernen om mandagen. 
 
Genklang i Cafe 
Jeg har haft fat i Bo Bertelsen fra forvaltningen i et 
forsøg på at hente lidt midler til at arbejde med 
genklangen i cafeen i børnehaven. Bo og 
kommunale ejendomme kommer ud d. 12.01 kl. 9. 
Hej Anders 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 



Stjernen bevilges 20.000 kr. til lyddæmpning fra 
puljen under Dagtilbud til Særlig Vedligeholdelse. 
Helle vil overføre pengene til Stjernes budget. 
Gitter til 1 sal bliver lavet om til væg hele vejen op, 
og der lukkes af fra gang mod cafeområde i uge 13.  
Vi håber at kan igangsætte etableringen af en ny 
branddør fra cafe til satellitten. 
 
Badesikkerhed 
Jeg sidder med i en gruppe på forvaltningen der i 
samarbejde med svømmehallen arbejder med at få 
lavet nye badesikkerhedskurser for 
daginstitutioner. 
 
Medborgerskab: 
Jeg har siddet med i en gruppe der har arbejdet 
med frivillighed. Har i den forbindelse haft nogle 
drøftelser med Daniel præst i Baunekirken. Vi 
snakkede om at etablere et møde for 
organisationer i Tjørring i forhold til samarbejde 
med hinanden. 
 
Samarbejde med foreninger: 
KFUM-idræt er i gang med at etablere kontakten til 
TIF. Håbet er at vi kan præsentere de største børn 
og forældre til foreningslivet, og det fællesskab der 
findes der. Helt konkret vil det betyde 
eftermiddage hvor vi tager børn med til idræt og 
forældrene henter børnene i hallen. Det er 
foreningerne der står for idrætten. 
Hej med jer 
Blot en lille opdatering :D  
Jeg har snakket med TIF - fodbold, som er meget 
positive for at lave et samarbejde.  



Gymnastik er også positive, men vender det på 
bestyrelsesmøde.  
Jeg arbejder stadig på at komme igennem til nogle 
af de andre idrætter. 
Maiken 
 
Thomas på Bevægelsesmentoruddannelse  
På uddannelsen lærer du:   
- At lave bevægelseslege med vision med 
udgangspunkt i Legemodellen 
- At blive en skarp detektiv når det gælder om at 
finde årsagen til, at børn har det svært 
- At støtte børn til at finde indre ro 
- At spotte og hjælpebørn med motoriske 
udfordringer, koncentrationsbesvær, 
læringsmæssige udfordringer ved at bruge 
nervesystemet som lup 
- At observere og støttesårbare børn til at stå 
stærkt i sig selv 
- At arbejde med børns udfordringer ud fra en 
ressourceorienteret kropslig tilgang 
- At forstå kroppen ud fra en helhedsorienteret 
indfaldsvinkel 
- At tilrettelægge forløb med leg og bevægelse til 
målgruppen 0-12 år 
I den forbindelse deltager Thomas, Anna-Karina, 
Knud og Anders på en konference om 
Neuroscience i læring – 17. maj 2024 
På dagen sætter vi fokus på, hvordan 
nervesystemet er nøglen til tryghed og læring i 
børnenes hverdag. Nøgleordene er forankring i 
praksis, samskabelse, neuroscience, leg og 
bevægelse. Hvordan får vi viden om nervesystemet 
til at leve i hverdagen sammen med børnene ude 
på gul stue? 



 
Vand på vores arealer.  
Jeg har holdt møde med Drift og Bo fra 
forvaltningen. Der kom følgende ud af det. 
Hej Alle 
Kort referat fra dagens møde. 
Først og fremmest er vi enige om at 
vandproblemet ALDRIG kan kommes 100% til livs, 
men vi kan gøre meget for at løse store dele af det. 
Vi snakkede om følgende løsningsforslag, hvor den 
røde linje symboliserer en grøft, som skal løbe ud i 
åen, Karin har bolden på denne. 
Den sorte linje viser en ny regnvandsledning med 
en overflade rist omkring den røde plet, med 
udmunding i den nye grøft. 
 

 
 
Der er købt nye borde, reoler mm. Med henblik på 
at optimeret fleksibel indretning af vores legerum. 
Se vedlagt pdf. 
 
Kvadratmeterfordeling på Stjernen BBR 
Vi er ved at opdaterer fordelingen af arealer 
mellem skole og daginstitution. Fordelingen har 
betydning for budgettildelingerne til vedligehold og 
til pedeller. Vi må se om der kan laves en 
gennemsigtig model? 



 
Nyt fra Stjernekøkkenet, marts 2024 
Lyset og foråret er på vej, og vi elsker det! Også i 
Stjernekøkkenet er det fornemmelsen af fornyet 
energi og lyst. 
Energi og lyst er der i høj grad brug for, da vi er 
midt i spændende forandringer / udfordringer: 
 
Susanne (ernæringsassistent elev) er gravid og 
skulle ordinært på barsel primo maj. 
Susanne er imidlertid udfordret på fysikken i 
køkkenet. Hun afslutter 2.hovedforløb på skolen i 
Holstebro d.22.marts, og er derefter sygemeldt, så 
vi skal have fundet en barselsvikar med tiltrædelse 
1.april (lige efter påske) . 
 
D 21. februar slog vi jobopslag op ift 
køkkenlederstillingen. Som I ved, har jeg besluttet 
at gå på folkepension. 
Tidsplanen er, at vi ansætter 1.maj og jeg har ca 1 
md overlap med den nye leder, og fratræder i løbet 
af juni. 
Der er kommet relevante ansøgninger, og vi håber 
på flere inden ansøgningsfrist d.13.marts. 
Samtaler d. 19.3 kl. 14:30. Ansættelsesudvalg 
Marianne, Kavitha, Knud, Jonna og Anders. 
 
Det giver naturligvis både lidt usikkerhed / 
turbulens i køkkenet, at halvdelen af teamet bliver 
skiftet ud over samme periode, - men det giver 
også nysgerrighed, forventning og et endnu 
stærkere bånd mellem de to, der bliver tilbage og, 
sammen med nye kræfter, skal sikre fortsat energi 
og lyst i Stjernekøkkenet. 
 



Jeg selv synes også det er en spændende proces! 
Jeg forsøger at ramme en balance mellem at 
bidrage i ansættelsesforløbet, men også holde mig 
på sidelinjen. 
Privat GLÆDER jeg mig naturligvis til at få min TID! 
(og JA, det bliver også vemodigt og meget, meget 
underligt at slippe ”Livet på en Stjerne”, og et 
langt, varieret arbejdsliv i det hele taget) 
 
Mette Kloppenborg 
Marts 2024. 
 
Nyt fra Vuggestuen og børnehaven 
Så er vi i godt i gang med det nye år. Vi har i 
institutionen bøvlet med en del sygdom blandt 
både børn og personale men det hører jo årstiden 
til. 
Ellers vi i børnehave og vuggestuen i gang med at 
uddanne alle personaler hvordan man kan arbejde 
med at understøtte børnenes sproglige udvikling. 
Det er gennem et koncept der hedder Nebula. Det 
foregår over 6 moduler og vi skal i gang med 4. 
modul i starten af april. Selv undervisning foregår 
online og vi bruger til hvert modul en 
personaleaften til det. Alt i alt er der 6 moduler 
personalet skal i gennem. 
 
Der har været afholdt fastelavnsfest både i 
børnehaven og i vuggestuen og der blev gået til og 
tønderne blev slået ned. Stor succes.  
 
I den forgangne uge har der også i børnehaven 
været afholdt MGP hvilket også har været en 
succes. 



I vuggestuen har de arbejdet med Fyrtøjet som 
tema i her i starten af året og den 30. april vil det 
det årlige forældremøde være fra Kl. 17-19. 

3.  Personalesituationen   Lianne delvis syg – Jette – Morten N 
Anette sygemeldt - Britt 
Nanna Barsel - Amanda 
Christina Barsel - Abbas 
Kristina Barsel - Patrik 
Lars Barsel - Julie 
Line Gravid – graviditetsgener. 
Lærke Gravid 
 

Vi forsøger på bedste vis at løse de udfordringer 

det giver, når vi mangler folk. Der er mange hensyn 

at tage, og det er ikke alt der kan informeres om. 

 

Vi oplever lige nu, at det er svært at få pædagoger, 

som der er mangel på. 

4.  Nyt fra 

medarbejderrepræsentan

ten 

 Jonna  Børnemøder i forbindelse med skilsmisse kommer 

op at stå igen.  

Det at få et fællesskab, hvor der bliver sat ord på 

nogle af de ting som fylder. Det kan være som 

nedenstående. 

Opstart:  
Velkommen til Børnemøde.  
Præsentation. Børn, bamse, voksne og 
kramme bamsen. Vi ved ikke hvordan det er at 
være skilsmissebarn.   
Kage m.m.  
Baggrunden for at vi mødes.  
Mødes 8 gange. Hver gang hygger vi os med 
kage mm.  
Må fortælle alt. Både dårlige og gode ting.  
Vi voksne fortæller ikke noget videre uden at vi 
har aftalt det.  
Bamsen bruges til når noget er svært, brug for 
tryghed eller et kram.   



Ok ikke at fortælle jeres forældre om hvad vi 
laver. Vi skriver til dem om hvad vi har lavet og 
snakket om.   
  
Aktivitet.   
Hvem er i jeres familie.   
Afslutning   
  
Sende mail ud omkring hvad vi overordnet har 
lavet.   
 

2. Gang: Dagen hvor jeg fik det at vide. Er det 
min skyld? 

Rundkreds med bolde i spand.   
Kiks, saftevand og boller.   
Film: YouTube mine forældre blev skilt. Dr 
ultra.  
Hvad oplevede I?  
Tænker I mor og far finder sammen igen.   
Tegning af mor og far. Hives over.   
  
3. Gang: Søvn.  
Rundkreds med bolde i spand.  
Se film:  mig og mine to familier – aftenen med 
far.  
Drikke og spise  
Snakke om filmen – søvn, to værelser/sove 
sammen med søskende.  
Tegne værelser, en ting fra værelser som 
betyder noget.   
  
4. Gang: To hjem og mærkedage.  
Rundkreds med bolde i spand.  



Kiks, saftevand og boller.   
Film: you tube forældre i skilsmisse fortæller 
om mærkedage.   
Hvad oplever I?  
Lave tegning af jul eller fødselsdag.   
  
5:  Klumpen og bekymringer.  
Rundkreds med bolde.  
Se film : mig og min to familier – Lego hos mor  
Spise kiks og saftevand  
Snakke om hvad en klump er.  
Tegne og klippe klistre en klump.  
Sætte den på mennesket hvor den sidde 
henne.  
Afslutning.    
  
6. Gang: Skiftedage og savn.  
Rundkreds med bolde i spand.  
Kiks saftevand og boller.   
Film: mine to familier – Skiftedag.   
Snakke om skiftedage – hvordan foregår det 
hos jer (bhv/hjemme)  
Savn. Snakke om det.  Tegn en tegning til den 
man savner.   
Afslutning.   
  
7. Gang: Når vi min mor og far er uvenner.   
Rundkreds med bolde i spand.  
Kiks, saftevand og boller.   
Film: mine to familier – teater fælles + you 
tube om forældre der skændes.   



Gode venner/ uvenner. Være sammen/ ikke 
sammen.   
Tegning af mor og far på samme tegning. 
Uvenner/gode venner.   
Afslutning  
  
8. Gang: Mor og fars nye kærester.  
Rundkreds med bolde i spand.  
Se film:  Vitello får en papfar / halloween hos 
mor.   
Spise boller kiks og drikke saftevand.  
Snakke om filmen og det at få en papfar, 
papmor eller søskende.  
Afslutning med diplom.   

 

5.  Uanmeldt pædagogisk 
tilsyn. 
Anmeldt pædagogisk 
tilsyn 

 

 Knud 

Anders 

Der har være afviklet et uanmeldt pædagogisk 
tilsyn i januar. 
Den 9 april er der anmeldt tilsyn. 
Se vedlagt pdf uanmeldt tilsyn 
 

 

 

6.  Valg til bestyrelsen 

 

O Anders Brian Nørgaard Valgperiode: 2023-2025 
Lise Skriver Valgperiode: 2023-2025 
Emil Rønnow Valgperiode: 2023-2025 
Mette Kølbæk Pedersen Valgperiode: 2022-2024 
Jan Pan Nees Valgperiode: 2022-2024 
Jesper Albæk Byrialsen Valgperiode: 2022-2024 
 
Rikke Brejning Stilling Valgperiode: 2023-2024 
 
Hvordan afvikler vi valg til bestyrelsen? 

Jesper villig til genvalg 

Mette villig til genvalg 

Rikke villig til genvalg 

Anders sender besked rundt til forældrene i maj. 

Vi mangler en forældrerepræsentant og en 

suppleant. 

Anders skriver rundt til bestyrelsen inden han 

sender ud. 



7.  Afvikling af 

eftermiddagsmaden 

 Knud 

Jonna 

Anders 

Mht. eftermiddagsmaden arbejder teamsene 
med, hvordan vi bedst afvikler den med de 
ressourcer der er til rådighed. Det er vigtigt, at 
der arbejdes med at skabe ro omkring maden, og 
at det bliver en pædagogisk aktivitet frem for 
”fodring”. 
Vi prøver at dele alle teams i 2 grupper og 
afvikler eftermiddag maden i tidsrummet fra kl. 
14-14:30 
Satellitten og planeterne i stueetagen og 
Stjernerne på Oasen. 
Cafe og flyder hjælper til med at afvikle 
eftermiddagsmaden. 

 

Der kunne være ide i at ensrette måden vi gør det. 
Skabe genkendelighed for børnene.  
Knud tager det med til personalet på p-møder. 
 

8.  Økonomi  Anders Budget 2023 

Viser et drift plus på 23 t.kr. 

Vi anmoder om at få lov til at bruge de 23 t.kr. i 

2024 til etablering af ny branddør. 

Vi har skrevet til revisor at bestyrelsen skal 

underskrive regnskab digitalt. I Modtager en 

mail. 

https://virk.dk/myndigheder/stat/ERST/selvbetje

ning/Webreg_aendre_virksomhed__lukke_virkso

mhed/ 

Brian 

Emil 

Lise 

 

  

9.   Evt.  Børnestafetten Forældre skal kunne følge børnene rundt. Stafet 

der gives videre 

 

https://virk.dk/myndigheder/stat/ERST/selvbetjening/Webreg_aendre_virksomhed__lukke_virksomhed/
https://virk.dk/myndigheder/stat/ERST/selvbetjening/Webreg_aendre_virksomhed__lukke_virksomhed/
https://virk.dk/myndigheder/stat/ERST/selvbetjening/Webreg_aendre_virksomhed__lukke_virksomhed/


 

 

Godkendt af: 

 

 

 

Mette Kølbæk Pedersen (Forældrerepræsentant)  Emil Rønnow (Forældrerepræsentant) 

 

 

 

Jonna Flensborg Nielsen (Personale repræsentant)  Jesper Albæk Byrialsen (Forældrerepræsentant)  

 

 

 

Brian Nørgaard Albertsen (Formand)   Lise Pugdahl-Vilhelmsen (Næstformand)   

 

 

 

Rikke Brejning Stilling (Forældrerepræsentant) 

 


